
 

19. oktober 2022  

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad er status på ansættelserne af en læge og tandlæge i 

Qasigiannguit? 

2. Hvad er grunden til at det er så problematisk at ansætte en læge 

og en tandlæge i Qasigiannguit, i efterhånden mange år? 

3. Hvad er grunden til, at det her til sommer har været meget svært 

at gå til længekonsultation? 

4. Hvornår forventer man at fødeklinikken i Aasiaat åbner? 

 (Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Det har aldrig været så problematisk at skulle gå til lægekonsultation i denne 

sommer, hvor vi ingen læge havde i stort set hele sommeren som desværre fik 

konsekvenser, ligesom den medførte utryghed. 

Der er gået for mange år, hvor de skiftende Naalakkersuisut forsøgte at ansætte 

en læge samt tandlæge. Hvis den nuværende procedure ikke virker, så må man 

ændre det. Derfor ønsker jeg at få oplyst status på ansættelserne. 

Jeg ønsker at få oplyst, hvorfor det er så svært at ansætte en læge i 

Qasigiannguit. 

Det er yderst nødvendigt at fødeklinikken i Aasiaat genåbner og jeg ønsker at få 

oplyst hvornår man planlægger at genåbne den. Det er vigtigt at have mål; også 

for genåbningen af fødeklinikken i Aasiaat. 



 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


